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REVISTA PRESEI 
 

 Guvernul ar putea adopta astăzi Ordonanţa de urgenţă pe Codul administrativ/ Proiectele incluse pe ordinea 
de zi 
Executivul ar putea adopta, în şedinţa de joi de la ora 15.00, Ordonanţa de urgenţă pentru modificarea Codului 
administrativ, dacă toate criteriile sunt împlinite, a anunţat Viorica Dăncilă. Premierul susţine că avizul CES, deşi 
este unul negativ, este doar consultativ. 
Vicepremierul Daniel Suciu a anunţat, săptămâna trecută, că impactul bugetar pentru indemnizaţiile la limită de 
vârsta pentru primari este cuprins între 100 şi 150 de milioane de lei pe an. 
Deputatul independent Nicuşor Dan a criticat modificările aduse Codului administrativ, susţinând că acestea ar 
trebui trecute prin Parlament, nu adoptate prin ordonanţă de urgenţă. El a afirmat că noul Cod administrativ 
urmăreşte intrarea în legalitate a celor 22 de companii municipale din Bucureşti. 
Şi Federaţia Naţională a Sindicatelor din Administraţie (FNSA) a solicitat Guvernului să nu emită OUG pentru Codul 
Administrativ, ci să îl adopte sub formă de lege, prin Parlament. FNSA a mai cerut interzicerea angajării în 
administaţia publică a celor care beneficiază de pensie de la stat. 
Printre prevederile textului de OUG pus în transparenţă publică pe site-ul Ministerului Dezvoltării au rămas şi 
unele declarate neconstituţionale, precum pensiile speciale pentru aleşii locali. 
De asemenea, potrivit sursei citate, hotărârile privind administrarea patrimoniului se adoptă cu majoritatea 
absolută a consilierilor locali în funcţie. 
În forma proiectul de ordonanţă de urgenţă sunt o serie de reglementări cu privire la persoanele care au dreptul 
să aibă un cabinet sau cancelarie în subordine, printre care se numără primari, viceprimari, dar şi premierul, 
vicepremierul, ministrul sau secretarul din stat din cadrul Executivului. 
În noiembrie 2018, judecătorii CCR au admis sesizarea preşedintelui Klaus Iohannis şi a Opoziţiei cu privire la 
introducerea pensiilor speciale şi articolul privind folosirea limbii minorităţilor în administraţia locală sunt 
neconstituţionale. 
Totodată, proiectul de ordonanţă de urgenţă privind reglementarea platformelor de ridesharing va intra joi în 
primă lectură în şedinţa de Guvern, urmând ca, după ce primeşte avizul din partea Consiliului Economic şi Social 
(CES) să fie adoptat, a anunţat, miercuri, ministrul Transporturilor Răzvan Cuc. 
OUG privind deşeurile de echipamente electrice şi electronice, pe ordinea de zi 
Printre proiectele care figurează pe ordinea de zi a şedinţei de joi a Executivului se numără un proiect de 
ordonanţă de urgenţă pentru modificarea şi completarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului nr.5/2015 privind 
deşeurile de echipamente electrice şi electronice, potrivit comunicatului de presă al Guvernului, remis MEDIAFAX. 
De asemenea, Executivul are în discuţie şi modificarea hotărârii Guvernului nr. 140/2018 pentru aprobarea 
pachetelor de servicii şi a Contractului-cadru care reglementează condiţiile acordării asistenţei medicale, a 
medicamentelor şi a dispozitivelor medicale în cadrul sistemului de asigurări sociale de sănătate pentru anii 2018-
2019. 
Guvernul are pe ordinea de zi şi proiectul de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 
2019 al Companiei Naţionale "Loteria Română" - S.A., companie aflată sub autoritatea Ministerului Finanţelor 
Publice. Executivul va discuta şi proiectul de hotărâre privind aprobarea Studiului de fundamentare pentru 
Centrala hidroelectrică cu acumulare prin pompaj Tarniţa-Lăpuşteşti. 
Nu în ultimul rând, pe ordinea de zi figurează memorandumul pentru aprobarea raportului negocierii Acordului-
cadru de împrumut dintre România şi Banca de Dezvoltare a Consiliului Europei privind contractarea unui 
împrumut în valoare de 177 milioane EUR, în vederea sprijinirii proiectului privind modernizarea infrastructurii 
judiciare în România. Un alt memorandum vizează aprobarea iniţierii negocierii Acordului de cooperare în 
domeniul sănătăţii între Ministerul Sănătăţii din România şi Ministerul Sănătăţii şi Prevenţiei din Emiratele Arabe 
Unite. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Începe reuniunea Consiliului European: Discuţiile vizează conducerea instituţiilor UE/ Iohannis va face bilanţul 
rezultatelor obţinute la finalul preşedinţiei României la Consiliul UE 
Klaus Iohannis va participa, joi şi vineri, la reuniunea Consiliului European de la Bruxelles, unde vor fi discuţii 
despre numirile pentru posturile de conducere în instituţiile europene, adoptarea Agendei Strategice a UE 2019-
2024 şi bugetul multianual al Uniunii, informează Preşedinţia. 
"Subiectele aflate pe agenda de discuţii a reuniunii se referă, în principal, la aspecte legate de numirile pentru 
posturile de conducere în instituţiile europene pentru noul ciclu instituţional, adoptarea Agendei Strategice a 
Uniunii Europene pentru perioada 2019-2024, viitorul buget multianual al Uniunii, combaterea schimbărilor 
climatice, precum şi relaţiile externe. De asemenea, la reuniunea Consiliului European vor fi abordate propunerile 
de recomandări specifice de ţară pentru anul 2019 elaborate de Comisia Europeană, recomandări care urmează 
să fie adoptate în cursul lunii iulie", precizează Administraţia Prezidenţială, într-un comunicat de presă remis 
MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, liderii statelor membre UE vor discuta şi ultimele evoluţii în procesul privind retragerea Marii 
Britanii din UE. 
Vineri, 21 iunie preşedintele va participa şi la Summitul EURO+, în format extins. 
Şeful statului va face atunci, la finalul celor şase luni de preşedinţie a României la Consiliul UE, o prezentare a 
rezultatelor obţinute în implementarea obiectivelor stabilite de către Consiliul European. 
"Liderii europeni urmează să aprobe Agenda Strategică a Uniunii pentru următorul ciclu instituţional, 2019-2024. 
Documentul oferă cadrul şi orientările generale pentru ghidarea funcţionării instituţiilor europene, precum şi 
pentru conturarea unui răspuns consolidat al Uniunii în noul context internaţional. Preşedintele României va 
sublinia că statele membre trebuie să rămână unite în eforturile de adoptare şi implementare a Agendei 
Strategice, aşa cum este reflectat în cele 10 angajamente din Declaraţia de la Sibiu", mai arată sursa menţionată. 
În ceea ce priveşte Cadrul Financiar Multianual post 2020, liderii europeni vor discuta despre calendarul şi etapele 
viitoare de parcurs în procesul de adoptare a viitorului buget al Uniunii. 
"În acest context, preşedintele Klaus Iohannis va face o evaluare a progreselor obţinute de Preşedinţia României 
la Consiliul Uniunii Europene în acest domeniu, exprimând speranţa că eforturile semnificative depuse de ţara 
noastră vor contribui la obţinerea, în timp util, a unui viitor acord", conform sursei citate. 
Cu privire la relaţiile externe, preşedintele va arăta că România "sprijină ferm continuarea şi consolidarea 
angajamentului Uniunii în cadrul Parteneriatului Estic, un parteneriat de importanţă strategică pentru Uniunea 
Europeană", mai notează reprezentanţii Administraţiei Prezidenţiale. 
Ca urmare a rezultatelor la alegerile europarlamentare, o nouă conducere a instituţiilor europene, precum 
Comisia Europeană şi Parlamentul European, va fi stabilită la Bruxelles, în discuţie fiind şi candidaţii grupului 
parlamentar european care a câştigat alegerile, anume Partidul Popular European. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Legea pensiilor | Dăncilă se întâlneşte astăzi cu pensionarii: Reluăm totul 
Viorica Dăncilă a anunţat, miercuri, că va avea, în cursul zilei, o întrevedere cu reprezentanţii pensionarilor din 
România pentru a discuta despre Legea pensiilor. Premierul a afirmat că discuţiile vor fi politice. 
„Mă întâlnesc astăzi cu pensionarii pentru a discuta din punct de vedere politic. Am chemat şi ministrul Muncii. 
Vom discuta şi despre aspecte guvernamentale, dar întâlnirea de astăzi este o întâlnire politică”, a declarat 
premierul. 
Întrebată dacă Legea pensiilor se va putea aplica din 2021, Viorica Dăncilă a răspuns: „De ce nu? Vedem, reluăm 
totul, ne uităm cu atenţie pentru a lua cele mai bune decizii”. 
Întrevederea va avea loc la sediul PSD din Kiseleff. 
Reprezentantul Comisiei Europene, Isabel Grilo, a declarat, vineri, că oficialii europeni sunt îngrijoraţi de 
modificările aduse în sistemul de pensii din România, care „au generat devieri şi au crescut datoria publică”. 
Comisia Europeană încurajează evoluţia şi dezvoltarea Pilonului II de pensii. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Legea pensiilor, RESPINSĂ în Senat: Un singur vot a lipsit pentru a trece/ Ministrul Muncii dă asigurări: O vom 
aproba la Camera Deputaţilor 
Legea privind sistemul public de pensii, reexaminată ca urmare a deciziei de neconstituţionalitate a CCR, a fost 
respinsă, miercuri, în Senat, ca urmare a neîntrunirii numărului necesar de voturi. Senatorii au votat 67 "pentru" 
iar 22 s-au abţinut. 
Legea privind sistemul public de pensii nu a întrunit, miercuri în plenul Senatului, numărul necesar de voturi 
pentru a trece. Legea a fost reexaminată ca urmare a deciziei de neconstituţionalitate a CCR. 
Astfel, 67 de senatori au votat "pentru", 22 s-au abţinut, numărul necesar pentru trecerea legii în Senat, fiind de 
68. 
Preşedintele şedinţei de Senat a declarat că din cauza lipsei unui senator, în urma demisiei lui Traian Băsescu, nu a 
fost obţinut acest număr. 
Marius Budăi, după ce Legea pensiilor a fost respinsă: Vom aproba la Camera Deputaţilor 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, a declarat, după ce Legea pensiilor a fost respinsă miercuri în Senat, că asigură 
românii de faptul că în Camera Deputaţilor, proiectul va fi dezbătut şi aprobat. Budăi a subliniat că legea este 
„bună” pentru pensionarii din România. 
„Ne pune beţe-n roate majorării pensiilor pentru părinţii şi bunicii noştri şi, în general, majorărilor de venituri. Ce 
am scus noi, alianţa austerităţii dovedeşte că îşi merită cuvântul. Eu îi asigur pe români şi pe pensionari că noi, la 
Cameră, cu siguranţă vom aproba, vom dezbate această lege. (...) Este o lege bună pentru pensionarii acestei 
ţări”, a declarat ministrul Muncii, Marius Budăi. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul de lege privind eliminarea pensiilor speciale, respins de Senat 
Senatul a respins, miercuri, în calitate de prim for sesizat, proiectul de lege iniţiat de PNL care prevede eliminarea 
pensiilor pentru deputaţi, senatori, judecători şi procurori. 
Au fost înregistrate 52 de voturi "împotrivă", 20 "pentru" şi 8 abţineri. 
Propunerea legislativă a liberalilor, respins de Senat, prevede eliminarea pensiilor de serviciu pentru deputaţi şi 
senatori, judecători şi procurori, personalul auxiliar de specialitate al instanţelor judecătoreşti şi al parchetelor, 
poliţişti, funcţionari publici cu statut special, funcţionari publici parlamentari, membrilor corpului diplomatic şi 
consular al României, membrilor Curţii Constituţionale şi a personalului aeronautic civil navigant profesionist din 
aviaţia civilă din România. 
Proiectul de lege a fost respins de Senat, în calitate de prim for sesizat, decizională fiind Camera Deputaţilor. 
Ulterior votului senatorul USR Vlad Alexandrescu a scris pe Facebook că pentru coaliţia PSD-ALDE „hoţia, 
manipularea şi abilitatea politică sunt demne de răsplată”. 
„S-a votat acum în plenul Senatului o propunere de lege pentru abrogarea pensiilor speciale. Evident, că a picat. 
Ce ne-au spus PSD şi ALDE prin votul lor astăzi (miercuri - n.r.): Dacă eşti un om "obişnuit" care lucrează din greu 
40 de ani, atunci meriţi o pensie la limita supravieţuirii, cu respectarea principiului contributivităţii. "Elitele", însă, 
adică deputaţii, senatorii, membrii CCR, judecători şi procurori, personalul auxiliar de specialitate al instanţelor 
judecătoreşti şi al parchetelor, poliţişti, funcţionari publici cu statut special, funcţionari publici parlamentari, 
membrilor corpului diplomatic şi consular al României, membrii personalului aeronautic civil navigant profesionist 
din aviaţia civilă din România şi multe alte funcţii ocupate politic, merită pensii de mii de euro”, a scris Vlad 
Alexandrescu, miercuri, pe Facebook. 
„Pentru PSD, ALDE, hoţia, manipularea şi abilitatea politică sunt demne de răsplată. Munca cinstită, ceva de râs. A 
câta oară, PSD şi ALDE au votat astăzi în Senat pentru păstrarea pensiilor speciale. Ce s-a întâmplat? Nu mai e 
nevoie să facem concedieri în aparatul de stat cum dorea Eugen Teodorovici? Înotăm în bani dacă ne permitem să 
acordăm pensii de mii de euro? Nu se mai află sistemul de pensii în colaps? Numai USR, PNL şi un senator PSD au 
votat pentru eliminarea pensiilor speciale. Restul au vrut să-şi păstreze privilegiile. Când vom ajunge la guvernare 
vom găsi o soluţie pentru eliminarea acestor pensii speciale, aşa încât nu vă ataşaţi prea tare de ele”, a completat 
senatorul USR. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Finanţelor: Administraţiile locale vor lua 100% din impozitul pe venit din primul trimestru 
Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a declarat, miercuri că administraţiile locale din ţară vor primi la 
rectificarea bugetară 100% din impozitele pe venit colectate în primele trei ale anului. Teodorovici s-a întâlnit, 
miercuri, cu reprezentanţii oraşelor şi comunelor. 
„A fost o discuţie constructivă, am invitat reprezentanţi ai Consiliilor Judeţene, municipii, oraşe şi comune (...) 
Discuţia a vizat două zone importante. În primul rând, anul 2019, ca şi buget, şi aici am mers pe aceeaşi logică ca 
la întâlnirea cu primarii de sectoare din Bucureşti şi cu doamna primar general, şi anume, pe primul trimestru, - 
ianuarie, februarie, martie - să alocăm sumele pe impozit pe venit de 100%, să fie lăsate la nivelul localului”, a 
declarat, miercuri, ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, care a mai precizat că sumele vor fi livrate către 
administraţiile locale la rectificarea bugetară. 
Teodorovici a mai declarat că va avea întâlniri permanente cu structurile asociative, iar până pe 30 iunie, 
ministerul va trimite o propunere de mod de lucru în ceea ce priveşte întâlnirile de lucru între cele două părţi. 
„De astăzi înainte, comunic cu toate structurile asociative, pentru că este nevoie de un dialog permanent între 
partea guvernamentală şi cea locală şi s-a convenit ca până la 30 iunie, anul acesta, să trimitem o propunere de 
mod de lucru, care să fie asumată pe partea guvernamentală de ministrul de Finanţe şi ministrul Dezvoltării, care 
vor participa permanent la aceste discuţii, şi de cealaltă parte cele patru structuri asociative”, a mai declarat 
Eugentr Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proiectul de OUG privind reglementarea platformelor de ridesharing, în primă lectură, joi, în şedinţa de 
Guvern/ Ciolacu: Sper să dea Ordonanţa. Dacă nu, legea să intre miercuri la vot 
Proiectul de Ordonanţă de Urgenţă privind reglementarea platformelor de ridesharing va intra joi în primă lectură 
în şedinţa de Guvern, urmând ca, după ce primeşte avizul din partea Consiliului Economic şi Social (CES) să fie 
adoptat, a anunţat, miercuri, ministrul Transporturilor. 
„Am gândit această reglementare prin Ordonanţă de Urgenţă şi nu prin proiect de lege având în vedere cerinţele 
românilor care folosesc această platformă. În cadrul şedinţei de Guvern de mâine (joi -n.r.) proiectul ordonanţei 
de urgenţă va intra în primă lectură şi după obţinerea avizului CES (Consiliul Economic şi Social -n.r.) de marţi, va 
intra pentru a fi adoptat”, a declarat Răzvan Cuc, într-o conferinţă de presă la Ministerul Transporturilor. 
Ministrul Transporturilor a mai spus că Parlamentul nu poate să legifereze un proiect la fel de rapid precum 
Guvernul, mai ales că în curând vine vacanţa parlamentară. 
„Am constatat că unii doresc să confişte legiferarea unui domeniu nou în ţară, anume cel al transportului 
alternativ. Cei de la USR au declarat iniţial să lăsăm Parlamentul să legifereze. Acest proiect este de urgenţă şi 
trebuie adoptat de îndată. Am avut în Parlament 6 luni pe masă legile respective şi nu s-a făcut absolut nimic”, a 
mai explicat Răzvan Cuc. 
Ministrul a precizat paşii prin care acest proiect a fost construit şi a insistat pe transparenţa procedurii: „S-au 
format puncte de lucru cu toţi factorii implicaţi: Ministerul Transporturilor, Ministerul Dezvoltării, Ministerul 
Comunicaţiilor, Ministerul Finanţelor şi Primăria Capitalei. S-au cerut puncte de vedere de la Consiliul 
Concurenţei. (...) Am convocat şi o dezbatere publică pe acest proiect.” 
„Guvernul îşi doreşte să legifereze acest domeniu important. (...) Actul normativ a parcurs circuitul 
interministerial de avizare. A primit aviz de la Ministerul Comunicaţiilor, Ministerul de Interne, Ministerul 
Dezvoltării, Ministerul Muncii, Ministerul Finanţelor, Ministerul Economiei, Ministerul Afacerilor Externe şi, astăzi 
(miercuri -n.r.) de la Ministerul Justiţiei şi a fost transmis Consiliului Economic şi Social. Cei de la CES vor transmite 
acest aviz săptămâna viitoare”, a mai spus Răzvan Cuc. 
Aproximativ 300 de taximetrişti au protestat, marţi, în Piaţa Constituţiei, faţă de proiectul de ordonanţă privind 
activitatea de ridesharing, despre care spun că e o formă mascată de a face concurenţă neloială taximetriştilor, cu 
nerespectarea mai multor legi în vigoare. 
"Practic, aceeaşi activitate – cea de transport rutier de persoane, în regim de taxi - se doreşte a fi reglementată 
prin două legi diferite: una pentru cei cu maşini galbene, inscripţionate, care-i obligă pe taximetrişti să respecte 
foarte multe reguli şi să plătească multe taxe, iar cealaltă pentru oricine vrea să facă aceeaşi activitate, dar fără 
niciun fel de restricţie, nici măcar din punct de vedere al fiscalizării. Cam aşa s-ar traduce legea pentru 
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„ridesharing” - adică o altă activitate de taximetrie, denumită impropriu altfel", se arată într-un comunicat de 
presă al Confederaţiei Operatorilor şi Transportatorilor Autorizaţi din România (C.O.T.A.R.), remis luni MEDIAFAX. 
Potrivit sursei citate, noul proiect de OUG pentru Uber, Clever go şi Taxify (Bolt) nu mai prevede ca maşinile să nu 
fie mai vechi de cinci ani, vechimea fiind crescută la 15 ani. Se va accepta achitarea cursei conform calculelor 
platformei, prin GPS, fără a fi verficată metrologic – ceea ce nu va fi valabil pentru taxiuri, arată transportatorii, 
care precizează că se va admite tariful dinamic, ceea ce înseammnă că la orele de maximă aglomeraţie ar putea 
depăşi 30 lei/km, aşa cum au declarat chiar reprezentanţii Uber. 
În continuare, transportatorii acuză că profitul direct al companiilor care pretind că fac „ridesharing” va fi de 25 % 
în conturi din afara ţării, iar TVA-ul plătit pentru sumele încasate va fi de numai 9 % , cu toate că transportul se 
exercită pe teritoriul României. 
Ciolacu: Sper ca Guvernul să dea OUG pe ride-sharing. Dacă nu, legea să intre miercuri la vot 
Marcel Ciolacu a declarat, miercuri, că speră ca Guvernul să dea ordonanţa de urgenţă pentru reglementarea 
activităţilor de ride-sharing. În caz contrar, PSD va face toate eforturile ca legea privind acest domeniu să intre 
miercuri la votul final, a mai spus preşedintele Camerei Deputaţilor. 
"Mai avem ride-sharingul. Să vedem dacă Guvernul o să dea ordonanţa. Proiectul de lege este la comisiile de 
specialitate, mi se pare că sunt cinci comisii avizatoare. Am vorbit deja cu liderul grupului PSD, domnul (Alfred-
n.red.) Simonis, şi, dacă ordonanţa nu o să fie dată, am vrea să urgentăm acest proiect de lege, să intre o dată în 
legalitate. Pe urmă, dacă mai sunt discuţii şi cu celălalt sistem, cu taximetria, de asemenea, suntem deschişi să 
stăm de vorbă şi cu dânşii să o reglementăm. Eu sper să se dea ordonanţa. Dacă nu, o să facem toate eforturile ca 
miercuri să intre la votul final", a declarat Marcel Ciolacu, miercuri, la Parlament. 
Comisiile pentru transporturi şi tehnologia informaţiilor ale Camerei Deputaţilor au amânat, miercuri, decizia 
referitoare la proiectul de lege privind transportul alternativ din lipsă de cvorum. 
Proiectul de Ordonanţă de Urgenţă privind reglementarea platformelor de ridesharing va intra joi în primă lectură 
în şedinţa de Guvern, urmând ca, după ce primeşte avizul din partea Consiliului Economic şi Social (CES) să fie 
adoptat, a anunţat, miercuri, ministrul Transporturilor. 
Aproximativ 300 de taximetrişti au protestat, marţi, în Piaţa Constituţiei, faţă de proiectul de ordonanţă privind 
activitatea de ridesharing, despre care spun că e o formă mascată de a face concurenţă neloială taximetriştilor, cu 
nerespectarea mai multor legi în vigoare. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Iohannis: Solicit Guvernului să elaboreze urgent un proiect de lege până la finalul actualei sesiuni 
parlamentare, astfel încât situaţiile precum cea din 26 mai să fie evitate 
Preşedintele Klaus Iohannis cere Guvernului să elaboreze un proiect de lege, care să fie adoptat până la finalul 
acestei sesiuni, şi care să vizeze modificarea legislaţiei electorale. În acest sens, preşedintele spune că, dacă e 
nevoie, va convoca o sesiune extraordinară a Parlamentului. 
„Solicit Guvernului să elaboreze urgent un proiect de lege care să poată fi adoptat de către Parlament până la 
finalul actualei sesiuni parlamentare, prin care să propună măsurile administrative adecvate începând de la 
alegerile prezidenţiale din toamna acestui an. Solicit, totodată, partidelor şi formaţiunilor parlamentare să depună 
toate eforturile pentru ca proiectul de lege să respecte pe deplin standardele de conduită electorală şi exigenţele 
în materie, astfel încât situaţiile de la scrutinul din mai să fie evitate. Dacă situaţia o va impune, voi cere, conform 
prerogativelor constituţionale, convocarea unei sesiuni extraordinare a Parlamentului pentru discutarea în regim 
de urgenţă a proiectului de lege care urmează să fie supus dezbaterii, astfel încât proiectul de lege să fie adoptat 
înaintea următoarei sesiuni parlamentare”, a afirmat Klaus Iohannis, miercuri la Cotroceni. 
Şeful statului a anunţat şi măsurile care ar trebui incluse în acest proiect de act normativ. 
„Am transmis astăzi o scrisoare prim-ministrului României şi preşedinţilor celor două Camere, în care sunt 
prezentate detaliat soluţiile identificate la nivelul grupului de lucru al Administraţiei Prezidenţiale care se impun a 
fi introduse rapid în legislaţia electorală. Aceste măsuri vizează: debirocratizarea procesului de votare în secţiile 
de votare din străinătate; dotarea corespunzătoare a secţiilor de votare; modificarea legislaţiei electorale în 
privinţa procedurilor de urmat la închiderea secţiilor; mărirea numărului de secţii de votare din străinătate; 
introducerea votului anticipat pentru alegerea Preşedintelui României; extinderea exercitării dreptului de vot prin 
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corespondenţă, care există deja pentru parlamentare, la alegerea Preşedintelui României şi la toate celelalte 
tipuri de alegeri”, a completat preşedintele Iohannis. 
Preşedintele României a atenţionat „autorităţile statului român că au obligaţia şi responsabilitatea de a pune în 
aplicare aceste măsuri, pentru a se asigura că toţi cetăţenii români, din ţară sau din străinătate, îşi vor putea 
exercita neîngrădit dreptul la vot”. 
El a reamintit partidelor şi de Acordul Politic Naţional pentru consolidarea parcursului european al României, pe 
care l-a iniţiat şi care „prevede în mod explicit angajamentul partidelor semnatare de a transpune în legislaţie, în 
cel mai scurt timp, măsurile necesare asigurării - atât în ţară, cât şi în străinătate – a exercitării depline şi efective 
a dreptului de vot de către cetăţenii români”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PSD ia în considerare înfiinţarea unei comisii de anchetă pentru votul din 26 mai 
Purtătorul de cuvânt al PSD Mihai Fifor a declarat că o temă de discuţie în cadrul coaliţiei PSD-ALDE va fi 
înfiinţarea unei comisii parlamentare de anchetă pentru votul la alegerile europarlamentare, în contextul unor 
informaţii în spaţiul public potrivit cărora votul ar fi fost fraudat. 
„Nu ne dorim să avem un vot în Diaspora cum am avut în 2009, un vot la trei secunde cum am avut, de pildă, la 
Ambasada de la Paris, un vot aproape de necontrolat sau un vot ca la Bruxelles. Urmărim şi noi cu foarte mare 
atenţie tot ce a apărut în spaţiul public în ultimele zile legat de o posibilă fraudare a alegerilor din 26 mai”, a 
afirmat Mihai Fifor, miercuri, la Antena 3. 
Social-democratul a adăugat că este necesar să fie verificat dacă au fost sau probleme în sensul unui vot corect la 
europarlamentare. 
„Am discutat, şi probabil că vom avea ca temă în cadrul unei şedinţe de coaliţie şi ideea aceasta a înfiinţării unei 
comisii parlamentare de anchetă pentru votul din 26 mai. Pentru că la urma urmei cred că este necesar ca toată 
lumea să ştie că lucrurile au decurs corect sau dacă au existat probleme, aceste probleme să poată fi evidenţiate”. 
Referitor la subiectul alegeri, senatorul PSD Şerban Nicolae a declarat, luni, la Antena 3, că Serviciul de 
Telecomunicaţii Speciale (STS) „nu mai are ce căuta în procesul electoral”, precizând că ar trebui să se revină la 
formula declaraţiei pe proprie răspundere atunci când votezi pe liste suplimentare. 
Social-democratul a adăugat că există destule dovezi care chiar dacă sunt neoficiale indică faptul că la 
europarlamentare au existat fraude. Nicolae a dat şi un exemplul unei persoane care a votat în Spania, dar atunci 
când i-au fost verificate datele din buletin s-a dovedit că acesta ar fi votat deja în Ialomiţa, precizând că acesta 
este un caz asupra căruia a fost depusă o plângere penală. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisia specială pentru soluţionarea votului din diaspora îşi începe activitatea joi 
Comisia specială pentru soluţionarea votului în diaspora se va reuni pentru prima dată joi a spus Călin Popescu 
Tăriceanu. Liderul ALDE a precizat că în cadrul forului va exista un dialog cu organizaţiile românilor din străinătate 
despre problemele care au fost la votul din străinătate de pe 26 mai. 
„Dorinţa noastră este de a trage învăţăminte nu numai de rezultatul alegerilor ci şi de modul defectuos în care s-
au desfăşurat alegerile pentru românii din străinătate. Am hotărât împreună cu colegii mei să iniţiem un dialog cu 
organizaţiile românilor din străinătate pentru a preveni pe viitor ca aceste situaţii să se mai întâmple şi pentru a 
putea veni cu un punct de vedere structurat în cadrul dezbaterilor care vor avea loc în Parlamentul, în cadrul 
Comisiei speciale create pentru soluţionarea problemei votului din străinătate, După cum ştiţi această comisie 
este condusă de colegul nostru, senatorul liberal Dorin Bădulescu. Ea e formată din 23 de membri ai 
Parlamentului, senatori şi deputaţi. Această comisie va începe să lucreze de mâine (joi-n.r)”, a declarat Călin 
Popescu Tăriceanu, miercuri, la Parlament. 
Preşedintele ALDE a mai spus că activitatea comisiei are în vedere modificarea legislativă privind organizarea 
votului din diaspora. 
„Ea va trebui să aibă în vedere două capitole distincte: ce modificări legilstive trebuie să facem şi ce recomandări 
să facă guvernului pentru ca, prin măsurile administrative, gen multiplicarea numărului secţiilor de votare, 
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dimensionarea secţiilor, personalul, să asigurăm desfăşurarea în condiţii normale a procesului de vot în 
străinătate”, a adăugat Tăriceanu. 
Liderul ALDE l-a acuzat, de asemenea, pe preşedintele Klaus Iohannis, că a plagiat ideea votului anticipat din 
străinătate. 
„Propunerea cu care noi am venit şi este deja publică, anume a perioadei de vot prelungit, am văzut că a fost 
preluată şi de preşedintele Iohannis. După ce a preluat ideea noastră cu un pact politic, văd că a preluat şi această 
idee. Mă bucur. Eu cred că este principala soluţie eficientă pentru ca pe viitor să nu mai apară aceste deficienţe la 
votul din Diaspora”, a conchis Tăriceanu. 
Purtătorul de cuvânt al PSD Mihai Fifor a afirmat că săptămâna viitoare urmează să fie discutat, în Guvern, un 
proiect de OUG de modificare a legislaţiei electorale, realizat pe baza propunerii AEP, care conţine modificările 
menţionate, miercuri, de preşedintele Klaus Iohannis. 
Preşedintele Klaus Iohannis a cerut Guvernului să elaboreze un proiect de lege, care să fie adoptat până la finalul 
acestei sesiuni, şi care să vizeze modificarea legislaţiei electorale. În acest sens, preşedintele spune că, dacă e 
nevoie, va convoca o sesiune extraordinară a Parlamentului 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Curtea Constituţională se reuneşte, joi, în prima şedinţă în noua componenţă 
Curtea Constituţională are, joi de la ora 09.00, prima şedinţă publică în noua componenţă a plenului, după ce 
Simina Tănăsescu, Gheorghe Stan şi Cristian Deliorga au depus jurământul şi au început mandatul ca judecători ai 
CCR. 
Potrivit anunţului instituţiei, reuniune publică de joi a CCR are înscrisă pe ordinea de zi un număr de 10 dosare. 
Şedinţa CCR vine şi după ceValer Dorneanu a fost reales, marţi, prin vot secret în funcţia de preşedinte al Curţii 
Constituţionale pentru un mandat de trei ani. 
Fostul şef al Secţiei de Investigare a Infracţiunilor din Justiţie, Gheorghe Stan, şi fostul judecător al Curţii de Apel 
Constanţa, Cristian Deliorga, au depus, marţi, jurământul la Cotroceni ca judecători ai Curţii Constituţionale. 
Anterior Simina Tănăsescu, fost consilier prezidenţial, a depus jurământul de învestire în funcţia de judecător al 
Curţii Constituţionale. Aceasta a fost propusă pentru funcţie de şeful statului şi îl înlocuieşte pe Petre Lăzăroiu. 
Din noua componenţă a Curţii fac parte Gheorghe Stan, Cristian Deliorga şi Simina Tănăsescu. 
Pe 7 mai, Camera Deputaţilor a votat pentru numirea lui Gheorghe Stan, fost şef al Secţiei de Investigaţie a 
Infracţiunilor din Justiţie (SIIJ), în funcţia de judecător al CCR, în locul lui Ştefan Minea. 
În aceeaşi zi, Senatul a votat pentru numirea fostului vicepreşedinte al CSM Cristian Deliorga în funcţia de 
judecător al CCR, propus de PSD. Acesta a înlocuit-o pe Simona-Maya Teodoroiu la Curtea Constituţională. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Plenul CSM are pe ordinea de zi, joi, validarea Adinei Florea ca procuror-şef al Secţiei de anchetă 
Plenul CSM are, joi, pe ordinea de zi validarea rezultatelor concursului pentru numirea procurorului şef al Secţiei 
pentru investigarea infracţiunilor din justiţie (SIIJ), concurs la care procurorul Adina Florea a obţinut punctajul cel 
mai mare. 
"Validarea rezultatelor concursului pentru numirea procurorului şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor 
din justiţie, organizat în perioada 15 mai - 18 iunie 2019 şi numirea candidatului admis în funcţia de procuror-şef 
al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie", este al 14-lea punct de pe ordinea de zi a şedinţei plenului 
Consiliului Superior al Magistraturii, de joi. 
Şedinţa este programată să înceapă la ora 12.00. 
Procurorii Adina Florea şi Sorin Iasinovschi au susţinut, marţi, interviurile în faţa comisiei de concurs din Consiliul 
Superior al Magistraturii pentru funcţia de procuror-şef a Secţiei de investigare a infracţiunilor din justiţie, în timp 
ce Bogdan Pîrlog nu s-a prezentat. 
Potrivit ordinii soluţionate a şedinţei de marţi a CSM, Adina Florea a obţinut cel mai mare punctaj, de 9,86, fiind 
urmată de Sorin Iasinovschi, cu un punctaj de 8,85 şi de Bogdan Pîrlog, care a obţinut 3,25. 
Potrivit regulamnetului, rezultatele sunt definitive şi nu pot fi contestate. 
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Interviurile au avut loc în contextul în care funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru Investigarea Infracţiunilor din 
Justiţie a devenit vacantă după ce Gheorghe Stan a demisionat pentru a prelua postul de judecător al Curţii 
Constituţionale Române. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CSM dezbate joi cererea lui Gheorghe Stan de a i se rezerva un post la SIIJ până i se termină mandatul la CCR 
Plenul Consiliului Superior al Magistraturii (CSM) va dezbate, joi, cererea lui Gheorghe Stan de a i se rezerva un 
post de procuror la Secţia de investigare a infracţiunilor din justiţie (SIIJ), până la încetarea mandatului de 9 ani ca 
judecător la Curtea Constituţională. 
"Dispunerea măsurilor legale cu privire la cererea domnului Stan Gheorghe referitoare la rezervarea unui post de 
procuror la Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie, până la încetarea mandatului de judecător la Curtea Constituţională a României", este cel de-al 
şaptelea punct de pe ordinea de zi a şedinţei plenului Consiliului Superior al Magistraturii de joi. 
Şedinţa este programată să înceapă la ora 12.00. 
Pe 12 iunie, Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii a hotărât sesizarea Plenului Consiliului 
Superior al Magistraturii în vederea dispunerii măsurilor legale cu privire la cererea lui Gheorghe Stan referitoare 
la rezervarea unui post de procuror la Secţia pentru investigarea infracţiunilor din justiţie din cadrul Parchetului 
de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, până la încetarea mandatului de judecător la Curtea Constituţională 
a României. 
Gheorghe Stan şi-a depus jurământul, marţi, la Palatul Cotroceni, în funcţia de judecător al Curţii Constituţionale. 
Mandatul de judecător la CCR este de 9 ani. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Comisarul european pentru Justiție: Nu mai activăm articolul 7 în cazul României! 
Comisarul european pentru Justiție, Vera Jourova, a declarat că România nu e mai în situatia activării Articolului 7 
din Tratatul UE, denumit "optiunea nucleară". 
Jourova a spus că de la ultima sa vizită din România, lucrurile s-a schimbat în domeniul justitiei. În mai, prim-
vicepreședintele Comisiei Europene, Frans Timmermans, a trimis o scrisoare autorităților române în care anunța 
că executivul european va declanța o procedură preliminară activării Articolului 7 din Tratatul UE în cazul 
României dacă modificările la codurile penale vor intra în vigoare. 
Articolul 7 există pentru momentele în care vedem o situație gravă, o încălcare sistematică a statului de drept. Nu 
suntem în această situație cu România, a afirmat Vera Jourova, comisarul european pentru Justiţie. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 Act normativ pentru meritocraţia în spitale. Sorina Pintea: Nu o să mai avem probleme legate de corupţie 
Ministrul Sorina Pintea a precizat că metodologia privind promovarea meritocraţiei în angajarea personalului 
medical va fi publicată miercuri, subliniind că prin proiect vor fi eliminate problemele privind corupţia în rândul 
angajărilor din spitale. 
Sorina Pintea a precizat că actul normativ privind promovarea meritocraţiei în angajarea personalului medical va fi 
făcut public miercuri. 
„Eu am promis de câteva luni un act normativ, o metodologie, prin care să promovăm meritocraţia în angajarea 
personalului medical. (...) Probabil că în momentul în care s-a publicat în Monitorul Oficial Ordinul de ministru 
privind angajarea medicului în sistemul de stat şi privat, cineva mă ironiza: „Asta e meritocraţia”? Nu, am spus 
clar, astea sunt condiţiile. Ordinul, metodologia - mai târziu. Astăzi pot să vă prezint”, a spus ministrul la Forumul 
Naţional al Spitalelor. 
Potrivit aceleiaşi surse, examenele şi concursurile pentru ocuparea posturilor vacante de medic, asistenţi 
medicali, personal medical şi alt personal cu studii superioare se vor organiza o dată pe trimestru în opt centre 
regionale de concurs. 
Sorina Pintea a declarat că centrele responsabile de organizarea concursurilor pentru ocupare locurilor vacante 
din domeniul medical sunt mulate pe regiunile de dezvoltare. 
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„Judeţele arondate centrelor sunt prezentate aici (în actul normativ, n.r). De exemplu, la regiunea de dezvoltare 
nord-est avem judeţele Botoşani, Bacău, Iaşi, Neamţ, Suceava, Vaslui”, a spus ministrul. 
Ea a precizat şi faptul că Direcţiile de Sănătate Publică vor fi responsabile cu organizarea comisiei regionale de 
concurs pentru fiecare dintre cele opt regiuni. 
„Concursurile se desfăşoară în ultima lună a fiecărui trimestru la o dată care va fi stabilită de DSP şi publicată pe 
pagina de internet, fiecare unitate sanitară cu personalitate juridică va transmite la sediul DSP în care e centrul 
regional, lista cu posturile vacante de medici, asistenţi medicali, chimişti, biologi, farmacişti pe locuri de muncă, 
grade, trepte, specialităţi şi profile”, informează ministrul Sănătăţii. 
Sorina Pintea a explicat că Ministerul Sănătăţii va elabora între 1.500 şi 2.000 de subiecte din care vor fi extrase, în 
ziua concursului, 40 în contextul susţinerii examenului. 
„Dacă doriţi să angajaţi asistenţi medicali, trimiteţi listele cu posturi vacante centrului regional care, pe site-ul 
propriu, va publica inclusiv subiectele, între 1.500 şi 2.000 de subiecte, teste grilă. Comisia de concurs va fi 
constituită cu o zi înaintea examenului, va trage la sorţi 40 de subiecte din cele 1.500, 2.000. Urmează apoi proba 
orală pentru care se va lua acordul de înregistrare video-audio, pentru medici la fel, pentru că ştiţi foarte bine, au 
fost foarte multe discuţii în spaţiul public,aşteptam propuneri de la manageri de la sindicate. Nu a venit nimeni cu 
nicio propunere, aşa că propun eu”, a precizat Pintea. 
După ce această metodologie va parcurge cadrul legislativ, problemele privind de corupţia la angajare vor fi 
eliminate. 
„Eu sunt convinsă că marea majoritate dintre dumneavoastră veţi aprecia faptul că avem posibilitatea acum, 
printr-o metodologie aprobată de Ministerul Sănătăţii, după ce ea va parcurge un traseu legislativ, astfel încât, nu 
o să mai avem probleme legate de presupuse acte de corupţie la angajare sau alte modalităţi de a angaja 
personalul”, a declarat Pintea. 
Ministrul a concluzionat spunând că acest demers va reprezenta un mare pas înainte şi că va viza toate spitalele. 
„Am promis această metodologie care se bazează pe actele normative existente, deci nu se modifică nimic în 
legislaţie, doar această metodologie”, a conchis ministrul. 
Sorina Pintea: Avem cel mai mare număr de pacienţi arşi din Europa, trebuie luate măsuri 
Sorina Pintea a declarat, miercuri, că România are cel mai mare număr de pacienţi de arşi din Europa, precizând 
că la nivelul Ministerului Sănătăţii sunt avute în vedere o serie de măsuri, însă alte instituţii abilitate ar trebui să 
tragă mai rapid un semnal de alarmă. 
Ministrul Sănătăţii a informat că România are, la momentul actual, cel mai mulţi pacienţi arşi din Europa. 
„Aşa cum spuneam, voi prezenta la un moment dat nişte situaţii comparate. Acum facem o comparaţie între 
numărul de pacienţi arşi din Polonia, Franţa, Germania, Belgia, Italia. Noi avem cel mai mare număr de pacienţi 
arşi din Europa”, a spus ministrul. 
Potrivit aceleiaşi surse, Ministerul Sănătăţii va gândi o serie de măsuri în acest sens, însă sunt alte instituţii 
abilitate care ar trebui să se mobilizeze în această direcţie. 
„Cred că există alte instituţii abilitate care trebuie să tragă un semnal de alarmă mai repede decât o facem sau am 
face-o noi, Ministerul Sănătăţii. Şi da, ne-am gândit, pentru că ne confruntăm în ultima vreme cu un număr mare 
de pacienţi arşi”, a precizat ministrul. 
Sorina Pintea a declarat că numai în ultimele două zile au fost înregistrate trei cazuri de pacienţi arşi prin flacără 
deschisă. 
„Chiar astăzi, ( miercuri, n.r) avem un pacient de 46 de ani a ajuns cu arsură prin flacără deschisă. (...) Vor fi locuri, 
pentru că în acest moment existau trei locuri libere (...) este al treilea în ultimele două zile, ceea ce este foarte 
mult”, a spus Pintea. 
Potrivit aceleiaşi surse, Ministerul Sănătăţii are în lucru realizarea unei analize comparative privind numărul de 
arşi din Europa, unde România este în topul clasamentului. 
„Aşa cum spuneam voi prezenta la un moment dat nişte situaţii comparate, acum facem o comparaţie între 
numărul de pacienţi arşi din Polonia, Franţa, Germania, Belgia, Italia. Noi avem cel mai mare număr de pacienţi 
arşi din Europa”, a spus ministrul. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Suciu, Stroe şi Andronescu vor să candideze pentru funcţiile de conducere la Congresul PSD 
Daniel Suciu, Ecaterina Andronescu şi posibil Titus Corlăţean ar vrea să candideze pentru funcţia de preşedinte 
executiv al PSD, în timp ce pentru cea de secretar general ar dori să intre în competiţie Robert Cazanciuc şi Felix 
Stroe au spus surse din partid, pentru MEDIAFAX. 
Viorica Dăncilă este probabil să rămână singurul candidat pentru şefia PSD la Congresul extraordinar din 29 iunie, 
au precizat sursele citate. 
Partidul ar putea avea, vinerea viitoare, şedinţa CEx pentru validarea candidaţilor pentru cele trei funcţii de 
conducere. 
Sursele menţionate au declarat, pentru MEDIAFAX, că pentru funcţia de preşedinte executiv ar dori să candideze 
vicepremierul şi ministrul Dezvoltării Daniel Suciu, însă nu se ştie dacă are susţinerea organizaţiei PSD Bistriţa-
Năsăud. De asemenea, este posibil ca în competeţie ar mai dori să se înscrie Titus Corlăţean şi Ecaterina 
Andronescu. 
Andronescu are tactica prin care susţine că vrea să candideze la şefia PSD ca să i se spună nu candida pentru că îţi 
dăm funcţia de preşedinte executiv, au explicat sursele PSD. La fel şi Marian Oprişan ar candida pentru funcţia 
preşedinte executiv numai ca să i se dea funcţia de ministru pe care o doreşte, cea de vicepremier şi ministru al 
Dezvoltării. 
Pentru funcţia de secretar general ar vrea să candidez Robert Cazanciuc şi liderul PSD Constanţa Felix Stroe. 
Sursele citate au spus că Viorica Dăncilă la secretar general posibil să meargă pe varianta Felix Stroe şi la 
preşedinte executiv mai caută variante, deoarece nu ar fi prea mulţumită de aceste variante. Preşedintele 
interimar al PSD l-ar fi dorit pe Marian Oprişan să fie numărul doi în partid, însă a fost o reticenţă la ultima şedinţă 
CEx. Prin urmar, Dăncilă este în căutare de tot felul de alternative. 
„Există din nou o variantă vehiculată să meargă chiar cu Eugen Teodorovici. A mai spus premierul asta de câteva 
ori «o funcţie pentru domnul Teodorovici». A vrut atunci încă din primul BPN să îi dea o funcţie, cea de purtător 
de cuvânt, însă el a refuzat. De aceea a fost pus Mihai Fifor”, au afirmat surse din PSD, pentru MEDIAFAX. 
Premierul va avea întâlniri informale cu liderii de organizaţie în acest week-end, care s-ar putea desfăşura la 
Neptun. 
„De la Congresul liber au ajuns să se întâlnească informal şi să vadă ce stabilesc. Au mai fost nişte întâlniri şi week-
end-ul trecut”, au conchis sursele menţionate. 
Social-democraţii se vor reuni în Congres pe 29 iunie, pentru alegerea preşedintelui, preşedintelui executiv şi a 
secretarului general. 
De asemenea, statutul va fi modificat în aceeaşi zi cu Congresul, în sensul alegerii funcţiilor de conducere ale PSD 
prin delegaţi, mergându-se pe acelaşi număr de delegaţi care au fost la Congresul anterior. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Preşedintele Comisiei pentru Cultură, apel către Dăncilă: TVR să vină cu un raport pentru anul 2018 
Preşedintele Comisiei de Cultură din Camera Deputaţilor, Gigel Ştirbu, a făcut, miercuri, un apel către premierul 
Viorica Dăncilă pentru a sesiza Parlamentul, astfel încât TVR să vină cu un raport al activităţii pentru anul 2018. 
„Am apelat la dumneavoastră pentru a trage un semnal de alarmă şi a-i solicita public doamnei prim-ministru 
Viorica Dăncilă să sesizeze Parlamentul prin colegii domniei sale din Birourile Permanente Reunite ale Camerei 
Deputaţilor şi Senatului, pentru a pune pe ordinea de zi raportul de activitate al acestei instituţii pe anul 2018, 
pentru ca toţi cetăţenii României să vadă situaţia în care se regăseşte această instituţie extrem de importantă 
pentru o democraţie. Vă reamintesc că această doamnă, doamna Doina Dragnea pot să îi spun, este plătită cu 
bani foarte mulţi din banii cetăţenilor, din taxele şi impozitele tuturor cetăţenilor din România. Ceea ce se 
întâmplă acolo, semnalele pe care le avem din această instituţie publică a statului român ne fac să tragem 
concluzia că este imperios necesar ca această doamnă să plece de la conducerea acestei instituţii. Este o persoană 
toxică, este o persoană nocivă pentru echilibrul jurnalistic din această instituţie”, a declarat Gigel Ştirbu. 
Directorul general al Televiziunii Publice, Doina Gradea, a fost audiată, miercuri, în Comisia pentru cultură. 
Aceasta a refuzat să răspundă, însă, la întrebări, invocând lipsa de cvorum a şedinţei. 
„Astăzi am avut şedinţa săptămânală a Comisiei pentru cultură din Camera Deputaţilor. Pe ordinea de zi a fost 
audierea preşedintelui director general al Televiziunii Române. Astăzi alături de colegii mei, cei care au binevoit să 
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participi la aceasta audiere am trăit un moment pe care nu aş fi crezut că un parlamentar sau un simplu cetăţean 
al României îl poate trăi. Doamna Doina Gradea a refuzat să răspundă tuturor întrebărilor pe care i le-am adresat 
referitoare la politizarea acestei instituţii, care s-a văzut în campania electorală de la europarlamentare. A refuzat 
să răspundă întrebărilor colegilor mei despre cheltuirea banilor publici de către această instituţie, menţionând 
faptul că această Comisie, astăzi nu are cvorum. I-am explicat că degeaba colegii domniei sale din PSD boicotează 
această comisie cu gândul ca noi să nu reuşim să îi adresăm întrebări despre cheltuirea banilor publici şi despre 
politizarea acestei instituţii, pentru că regulamentul Camerei Deputaţilor spune că o comisie poate să funcţioneze 
şi fără cvorum în situaţia în care nu ia decizii sau nu votează anumite avize sau proiecte legislative”, a afirmat 
preşedintele Comisiei pentru Cultură, Gigel Ştirbu. 
Audierea preşedintelui TVR în Comisia pentru Cultură a avut loc la solicitarea partidelor din Opoziţie, după ce 
fostul lider PSD, Liviu Dragnea, a fost prezent la emisiunea Viaţa Satului în timpul campaniei electorale, iar 
televiziunea nu a respectat legislaţia îs acest sens. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Alexandru Petrescu, pentru Bloomberg: România va lansa licitaţie pentru reţelele de tip 5G/ Nu vor exista 
restricţii pentru Huawei 
România intenţionează să lanseze în al patrulea trimetru al acestui an o licitaţie privind frecvenţele necesare 
pentru reţelele de tip 5G, a declarat Alexandru Petrescu, ministrul Comunicaţiilor şi Societăţii Informaţionale, citat 
de agenţia Bloomberg. 
Licitaţia va fi deschisă tuturor companiilor, inclusiv celor care utilizează echipamente ale grupului chinez Huawei 
Technologies Co., a afirmat Alexandru Petrescu. 
"Investiţiile necesare în noile tehnologii sunt foarte mari şi trebuie să ţinem cont de acest lucru şi să facem licitaţia 
cât mai atrăgătoare posibil", a spus Petrescu. 
Compania Huawei, cel mai mare producător de echipamente de telecomunicaţii din lume, este monitorizată atent 
în Occident din cauza relaţiilor cu instituţiile guvernamentale din China. Statele Unite acuză că echipamentele 
Huawei pot fi utilizate de Beijing pentru activităţi de spionaj. Washingtonul îndeamnă ţările aliate să nu accepte 
echipamente Huawei în reţelele 5G. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sefa TVR a refuzat sa raspunda intrebarilor despre emisiunile in care a aparut Dragnea si a plecat in timpul 
audierii din Parlament 
Doina Gradea, presedinte-director general al Societatii Romane de Televiziune, care a fost audiata, miercuri, in 
Comisia de cultura din Camera Deputatilor, a refuzat sa raspunda intrebarilor parlamentarilor si a plecat in timpul 
sedintei. 
"Nu este prima oara cand sefa SRTv are un comportament ofensator si iresponsabil fata de membrii comisiei de 
cultura sau angajati ai TVR, iar astazi si-a dat in petic din nou. 
Pur si simplu, a refuzat sa justifice acuzatiile referitoare la parti-pris-urile de care a dat dovada prin prezenta la 
doua emisiuni 'Viata Satului' a fostului lider al PSD, Liviu Dragnea, si sa explice lipsa campaniei pentru 
referendumul pe Justitie, la alegerile europarlamentare", se arata intr-un comunicat de presa transmis de grupul 
parlamentar PNL. 
"Sedinta regulamentara a comisiei a fost boicotata de catre membrii PSD din dorinta de a nu scoate la iveala 
anumite lucruri care ar trebui cunoscute de catre cetatenii romani. Este clar faptul ca PSD si slugile lui din fruntea 
institutiilor statului nu au inteles nimic din votul din 26 mai", potrivit textului comunicatului. 
Potrivit articolului nr. 2 din Legea nr. 41/1994 din 17 iunie 1994 privind organizarea si functionarea Societatii 
Romane de Radiodifuziune si Societatii Romane de Televiziune Societatea Romana de Radiodifuziune, SRTv isi 
desfasoara activitatea sub controlul Parlamentului. 
Prin urmare, potrivit membrilor Comisiei, Doina Gradea este obligata ca, de fiecare data cand este solicitata de 
catre Comisia de Cultura din Camera Deputatilor, sa vina sa dea explicatii. 
"Este evident ca in televiziunea publica se practica de ceva timp cenzura si ca a devenit goarna PSD-ului. Am atras 
atentia de nenumarate ori despre abuzurile care se petrec in aceasta institutie a statului, finantata exclusiv din 
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banii cetatenilor romani. 
Sa nu uitam de informatiile aparute in presa referitoate la anumite cheltuieli facute de conducerea Televiziunii 
Publice, salariul exorbitant al sefei TVR, cheltuieli cu invitatii si colaboratorii la anumite talk show-uri in cadrul 
acestei statii publice, facute cu Festivalul National Cerbul de Aur si Eurovision. 
Raspunsul doamnei Gradea a fost acela ca nu ne poate aduce la cunostinta daca aceste cheltuieli sunt reale sau 
nu, deoarece contractele facute de TVR cu acesti colaboratori sunt sub anumite clauze de confidentialitate. Asa ca 
televiziunea este publica doar pentru faptul ca este finantata din banii cetatenilor, dar administrarea banilor 
colectati de la populatie se face in mod privat. 
Doamna Gradea este obligata sa dea explicatii despre modalitatea cheltuirii banilor pentru ca televiziunea publica 
este finantata din banii cetatenilor romani", a spus Gigel Stirbu, presedintele Comisiei pentru Cultura din Camera 
Deputatilor, care i-a solicitat demisia presedintei TVR. 
"Cu Dragnea la inchisoare si fara garda pretoriana, Doina Gradea nu raspunde la intrebari in Parlament. N-avea 
cine s-o protejeze de propriile minciuni si eschivari. Iar fara PSD care s-o apere, ea singura cu opozitia nu 
vorbeste", a scris Iulian Bulai, deputat USR, pe Facebook. 
Deputatul a precizat ca o va mai chema la audieri pana ce presedintele TVR "va da raspunsurile pe care le 
asteptam cu totii". 
"Doamna Gradea a venit astazi si pur si simplu a refuzat sa raspunda la intrebari. Pentru ca, vezi Doamne, nu era 
cvorum: toti pesedistii absentau din sala. De fapt, la audieri nu e nevoie de cvorum - fiindca nu se iau decizii. Nu e 
prima data cand PSD boicoteaza comisia, iar audierile s-au tinut intotdeauna", a subliniat Bulai. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Iohannis l-a primit la Cotroceni pe presedintele Egiptului. Ce au spus despre problema Israel-Palestina 
Presedintele Klaus Iohannis l-a primit, miercuri, la Palatul Cotroceni, pe omologul sau egiptean, Abdel Fattah El-
Sisi, care face o vizita oficiala in Romania, cei doi sefi de stat apreciind evolutiile pozitive inregistrate in relatiile 
bilaterale. 
Presedintele egiptean a fost primit la Palatul Cotroceni cu onoruri militare. Cei doi sefi de stat au purtat convorbiri 
tete-a-tete si oficiale, iar la final au sustinut o declaratie de presa comuna, in contextul in care Romania detine 
presedintia rotativa a Consiliului Uniunii Europene, iar Egiptul - presedintia Uniunii Africane. 
In declaratia de la finalul intalnirii, presedintele Romaniei a subliniat ca a fost a treia intrevedere pe care a avut-o 
cu omologul sau in ultimele 6 luni. 
"Dupa 113 ani de relatii diplomatice, relatia noastra este foarte solida, Egiptul fiind unul dintre prietenii 
traditionali ai Romaniei in regiunea Orientului Mijlociu si in Africa", a declarat presedintele Iohannis, trecand in 
revista mai multe evolutii in relatiile bilaterale, printre care cresterea nivelului schimburilor comerciale sau 
dezvoltrea cooperarii economice dintre cele doua tari. 
"In cadrul discutiilor de astazi am avut, de asemenea, un schimb de opinii cu privire la evolutiile inregistrate intr-o 
serie de dosare regionale. Atat Romania, cat si Egiptul sunt interesate de stabilizarea situatiilor de criza din 
Orientul Mijlociu si zonele de vecinatate ale ambelor tari, de combaterea terorismului, gestionarea fluxurilor 
migratorii, cresterea economica sustenabila. 
Am exprimat profunda apreciere pentru eforturile intreprinse de Egipt si de domnul presedinte personal, in 
vederea consolidarii securitatii regionale, precum si pentru contributia activa la gestionarea migratiei", a mai 
spus, printre altele, Klaus Iohannis. 
La randul sau, presedintele Egiptului, Abdel Fattah El-Sisi, a subliniat colaborarea foarte buna cu omologul sau 
roman, precum si saltul foarte important facut in relatia dintre cele doua tari, in special in privinta comertului si 
turismului. 
Presedintele Egiptului a mai mentionat, printre altele, necesitatea unei bune colaborari si coordonari reciproce pe 
teme de interes pentru ambele state, spunand ca trebuie cautate "cai pasnice" pentru rezolvarea crizelor din 
Orientul Mijlociu si sustinand solutionarea conflictului israeliano-palestinian in asa fel incat poporul palestinian sa 
se poata regasi in interiorul "granitelor din 1967". 
"Am apreciat pozitia ferma a presedintelui", a mai spus Abdel Fattah El-Sisi, sustinand solutia bazata pe "doua 
state si doua capitale". 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com
https://www.facebook.com/bulaiiulian2016/photos/a.837529523034361/2236537463133553/?type=3&theater


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Un alt subiect abordat in timpul discutiilor a fost combaterea terorismului, a mai precizat presedintele egiptean, 
mentionand "stoparea suportului de care se bucura gruparile teroriste din partea diferitelor entitati". 
La finalul declaratiei sale, presedintele egiptean si-a exprimat dorinta de dezvoltare a relatiilor intre Romania si 
Egipt, "la nivel de guvern si de popor", conform traducerii oficiale asigurate pe site-ul Administratiei Prezidentiale. 
Din delegatia presedintelui Iohannis au mai facut parte seful Statului Major al Apararii, generalul Nicolae Ciuca, 
consilierii prezidentiali Bogdan Aurescu, Leonard Orban, Andrei Muraru, Ion Oprisor, Cosmin Marinescu si 
consilierii de stat Madalina Dobrovolschi si Daniela Barsan, informeaza Agerpres. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Alertă CERT-RO: Creşte numărul atacurilor ransomware asupra instituţiilor din domeniul sănătăţii 
Un nou val de aplicaţii de tip ransomware afectează din ce în ce mai multe instituţii din domeniul sănătăţii care 
activează în România, avertizează specialiştii Centrului Naţional de Răspuns la Incidente de Securitate Cibernetică, 
potrivit Agerpres. 
„Din notificările primite în ultima perioadă, CERT-RO a identificat o creştere semnificativă a atacurilor cu aplicaţii 
maliţioase de tip ransomware la nivel naţional în ultima perioadă, observându-se că, pe lângă utilizatorii casnici, 
atacatorii şi-au îndreptat atenţia în special către instituţii din domeniul sănătăţii, numărul entităţilor afectate fiind 
în creştere”, se arată într-o informare a CERT-RO. 
În acest context, experţii atrag atenţia atât utilizatorilor, cât şi personalului care se ocupă de serviciile IT, asupra 
următoarelor măsuri imediate ce pot fi luate pentru a preveni infectarea cu aceste tipuri de aplicaţii maliţioase: 
nu deschideţi fişierele primite prin e-mail decât în situaţia în care cunoaşteţi expeditorul, iar în cazul unei 
suspiciuni adresaţi-vă personalului de specialitate; evitaţi accesarea „ofertelor” irezistibile din mediul online, 
indiferent de forma prin care le primiţi (email, whatsapp, messanger, Facebook etc.); asiguraţi-vă că aveţi un 
backup al fişierelor pe un dispozitiv care nu este conectat la reţea; asiguraţi-vă că dispozitivele pe care le utilizaţi 
atunci când navigaţi online sunt updatate şi au instalate soluţii de securitate (firewall, antivirus, antimalware etc.); 
apelaţi numărul unic 1911 pentru raportarea acestor incidente; accesaţi ghidurile puse la dispoziţie pe site-ul 
CERT-RO. 
Începând din data de 2 mai 2019, persoanele fizice, juridice şi instituţiile publice din România pot raporta, la 
numărul unic 1911, incidentele de securitate cibernetică pe care le-au constatat, costul proiectului fiind de un 
milion de euro. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Rovana Plumb, aleasă vicepreşedinte al grupului socialiştilor din Parlamentul European 
Europarlamentarul Rovana Plumb FOTO: INQUAM PHOTOS - Octav Ganea 
Europarlamentarul PSD Rovana Plumb a fost aleasă, miercuri, într-un post de vicepreşedinte al grupului 
socialiştilor din Parlamentul European. 
Rovana Plumb a fost pe primul loc pe lista candidaţilor PSD la alegerile europarlamentare. 
Grupul socialiştilor (S&D) are nouă vicepreşedinţi, iar potrivit unui comunicat al grupului, cei care au fost aleşi 
miercuri în aceste poziţii sunt: Eric Andrieu (Franţa), Biljana Borzan (Croaţia), Miriam Dalli (Malta), Heléne Fritzon 
(Suedia), Roberto Gualtieri (Italia), Bernd Lange (Germania), Claude Moraes (Marea Britanie), Kati Piri (Olanda), 
Rovana Plumb (România). 
„Sunt onorată de susţinerea colegilor mei din PSD, cât şi a colegilor familiei politice din care facem parte, Partidul 
Socialiştilor şi Democraţilor Europeni. Mă bucur că pot să reprezint atât PSD, cât şi România în familia noastră 
politică. Vom lupta pentru reducerea sărăciei, pentru tot ceea ce înseamnă investiţii, pentru reducerea impactului 
negativ al schimbărilor climatice şi de asemenea pentru tot ceea ce înseamnă egalitate de gen şi locuri de muncă 
decente. Noi vrem o Europă unită, nu o Europă cu două viteze”, a declarat Rovana Plumb, într-o intervenţie 
telefonică la Antena 3, potrivit News.ro. 
(Sursa: news.ro) 
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 Dacian Cioloş a fost ales președintele grupului Renew Europe din Parlamentul European 
Dacian Cioloș a fost ales președintele grupului Renew Europe din Parlamentul European. Renew este un nou grup 
de centru din legislativul de la Bruxelles care reunește forte liberale și progresiste. 
Contracandidații săi au fost un eurodeputat olandez și unul suedez. 
Liderul PLUS era favorit la obținerea acestei funcții în grupul politic european în care, pe lângă USR-PLUS, sunt și 
ALDE-Europa și formațiunea lui Emmanuel Macron "În mișcare". 
Renew Europe este al treilea grup din Parlamentul European. 
După alegerile europene din 26 mai, configurația Parlamentului European se schimbă. Fiecare grup politic își alege 
președintele și vicepreședinți. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 "În curând, România va deveni membră a spaţiului Schengen". Anunţul Comisarului european pentru migraţie 
şi afaceri interne 
Comisarul european pentru migraţie şi afaceri interne, Dimitris Avramopoulos, a declarat că România nu este 
departe de momentul aderării la spaţiul Schengen, în prezent lucrându-se la aspectele tehnice pentru acest 
demers. Avramopoulos a mai spus că ţara noastră şi-a îndeplinit îndatoririle. 
„Aş dori să transmit un mesaj clar prietenilor noştri români: în curând, România va fi membră a spaţiului 
Schengen. Fiind responsabil din punct de vedere politic de acest lucru, am lucrat îndeaproape cu autorităţile 
române. România a îndeplinit aproape toate îndatoririle, aşadar suntem foarte aproape de a deschide uşile 
pentru prietenii noştri români”, a declarat comisarul european pentru migraţie şi afaceri interne, Dimitris 
Avramopoulos. 
Comisarul a mai adăugat că nu este departe momentul când România va fi membră a spaţiului Schengen, însă 
trebuie rezolvate aspectele de natură tehnică. 
„Au mai rămas nişte aspecte, majoritatea tehnice, şi practice. (...) Suntem foarte aproape. Nu este o chestiune de 
timp, ci de îndeplinirea ultimelor detalii. (...) La fel este şi pentru Bulgaria şi pentru Croaţia”, a mai spus Dimitris 
Avramopoulos. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 INTERVIU Generalul Ben Hodges: România este centrul de gravitaţie pentru eforturile NATO în zona Mării 
Negre 
România, datorită poziţiei strategice şi capacităţilor sale militare, este centrul de gravitaţie pentru eforturile NATO 
în regiunea Mării Negre, zonă ce se află acum în centrul competiţiei între marile puteri, a declarat generalul (r) 
Ben Hodges, într-un interviu acordat agenţiei MEDIAFAX. 
Generalul (r) american Ben Hodges, care între 2014 şi 2017 a fost comandant al Forţelor terestre americane în 
Europa (USAREUR), a mai vorbit, într-un interviu acordat MEDIAFAX la conferinţa internaţională "Black Sea and 
Balkans Security Forum", despre impactul acţiunilor Rusiei asupra securităţii în zona Mării Negre, afirmând că se 
pare că intenţia Moscovei este de a domina regiunea, inclusiv prin provocarea de tensiuni între SUA şi Turcia. 
Totodată, Hodges a indicat că România ar putea să devină o poartă de intrare în Europa pentru schimburile 
economice cu China, însă pentru acest lucru este necesară o îmbunătăţire a infrastructurii de transport din ţara 
noastră. 
Redăm integral interviul acordat de generalul Ben Hodges: 
Mediafax: Cum influenţează noii factori de insecuritate în Europa, cum ar fi populismul şi naţionalismul radical, 
acţiunile Rusiei, propaganda - viitorul securităţii în zona Mării Negre şi a Balcanilor? 
Ben Hodges: Bineînţeles, Rusia a adoptat o abordare mult mai agresivă în regiunea Mării Negre în ultimii ani, 
începând cu invazia lor în Georgia în 2008 şi apoi cu invazia lor în Ucraina în 2014 şi anexarea ilegală a Crimeei şi 
apoi, la sfârşitul lunii noiembrie, atacul făţiş al forţelor navale ruseşti asupra navelor ucrainene în Marea Neagră şi 
confiscarea celor trei nave şi sechestrarea celor 24 de militari ucraineni, aflaţi încă într-o închisoare la Moscova. 
Rusia este deci cea care a schimbat situaţia de securitate, cred că intenţia lor este de a domina regiunea Mării 
Negre, de a împiedica Georgia să se dezvolte economic, de a împiedica Ucraina să aibă cu adevărat acces la mare 
şi cred că ei încearcă să provoace tensiuni între Turcia şi Statele Unite. 
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Deci, toate aceste lucruri continuă să se desfăşoare şi ne întoarcem la perioada competiţiei între marile puteri, iar 
regiunea Mării Negre se află acum în centrul acestei competiţii. 
Mediafax: Care este viitorul relaţiei transatlantice, în special în privinţa securităţii la Marea Neagră, în contextul 
schimbărilor de dinamică a securităţii şi o nouă eră a competiţiei între marile puteri? 
Ben Hodges: Cred că Alianţa, NATO, acordă acum mult mai multă atenţie regiunii Mării Negre. Am văzut o 
creştere a numărului de nave NATO care operează în Marea Neagră, există o conştientizare sporită a importanţei 
strategice a Mării Negre pentru toată lumea, importanţa Turciei ca aliat devine din ce în ce mai evidentă, dar şi 
rolul din ce în ce mai important al României, datorită locaţiei sale geografice şi îmbunătăţirii capacităţilor militare, 
conducerii eficiente a generalului Ciucă. România cred că va trebui să joace un rol din ce în ce mai important în 
regiunea Mării Negre. 
Mediafax: În contextul actualelor evoluţii privind securitatea Mării Negre, cât de importantă este România pentru 
NATO, cât şi pentru Uniunea Europeană? 
Ben Hodges: Cu siguranţă pentru NATO este esenţială. Adică locaţia sa, la capătul vestic al Mării Negre, 
controlând gurile Dunării, vecină cu Ucraina, care este acum în război cu Rusia. România cred că este centrul de 
gravitate pentru eforturile NATO din regiunea Mării Negre. 
În al doilea rând, dacă acest port maritim, Anaklia, în Georgia, este vreodată dezvoltat, avem posibilitatea unui 
coridor economic foarte important între România, Georgia, Azerbaidjan şi Turkmenistan, astfel încât România să 
devină un fel de poartă în Europa pentru o intensificare semnificativă a schimburilor economice cu China. 
Astfel încât, dacă România îşi poate îmbunătăţi infrastructura - drumurile, autostrăzile, căile ferate - o 
îmbunătăţire semnificativă, atunci cred că Constanţa devine un port mult mai atractiv pentru intensificarea 
comerţului. 
Dar, dacă nu aveţi infrastructură pentru a transporta bunurile din port, atunci nu contează cât de mare este 
portul, astfel încât şoselele şi căile ferate care părăsesc Constanţa sunt la fel de importante. 
Deci, acesta este un aspect la care UE poate fi de ajutor, dar România trebuie să continue pe calea pe care 
preşedintele dumneavoastră a împins-o, să fie un stat occidental integrat şi cred că schimbările, alegerile recente, 
arată că şi românii doresc acest lucru şi sperăm că guvernul nu va reprezenta un obstacol. 
Generalul Frederick Benjamin (Ben) Hodges III a deţinut funcţia de comandant al Forţelor terestre americane în 
Europa (USAREUR) în perioada 2014-2017. Actualmente este membru al conducerii institutului non-profit Center 
for European Policy Analysis (Centrul de Analiză Politică Europeană, CEPA). 
Conferinţa internaţională "Black Sea and Balkans Security Forum" a avut loc în perioada 12-14 iunie la Constanţa. 
Evenimentul s-a desfăşurat sub patronajul Preşedinţiei României la Consiliului UE. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 AmCham prezintă, joi, rezultatele unui sondaj privind evoluţia afacerilor în climatul investiţional din România 
Consiliul director al Camerei de Comerţ Americane în România (AmCham România) organizează, joi, o conferinţă 
de presă, susţinută de preşedintele organizaţiei, Ionuţ Simion. 
Potrivit organizatorilor, pe parcursul evenimentului, vor fi publicate rezultatele unui sondaj privind evoluţia 
afacerilor în climatul investiţional din România, realizat în rândul membrilor AmCham. 
De asemenea, vor fi prezentate priorităţile AmCham România pentru agenda dialogului cu autorităţile, precum şi 
un set de recomandări de politici publice în domeniul fiscalităţii şi incluziunii financiare. 
Camera de Comerţ Americană în România este, de 25 de ani, printre cele mai reprezentative asociaţii ale 
comunităţii de afaceri din ţară, fiind recunoscută drept un promotor al dialogului public-privat pe teme ce privesc 
mediul de afaceri, politicile publice cu impact asupra economiei, competitivitatea României sau dinamica relaţiilor 
comerciale între SUA şi România.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Nicolas Sarkozy va fi judecat pentru acte de corupţie 
Fostul preşedinte al Franţei Nicolas Sarkozy a fost inculpat, miercuri, pentru acte de corupţie, într-o investigaţie 
privind interceptări telefonice, afirmă surse judiciare citate de Agenţia France-Presse şi de cotidianul Le Figaro. 
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Înalta Curte de Casaţie a validat miercuri trimiterea în judecată a lui Nicolas Sarkozy. Instanţa supremă a respins 
apelul formulat de Thierry Herzog, avocatul lui Nicolas Sarkozy. 
Fostul preşedinte al Franţei încerca să evite un proces pentru corupţie şi trafic de influenţă. 
Dosarul se referă la finanţarea ilegală a campaniei electorale de către moştenitoarea companiei L'Oreal, Liliane 
Bettencourt. Parchetul Naţional Financiar (PNF) a cerut în octombrie 2017 trimiterea în judecată a lui Nicolas 
Sarkozy pentru "corupţie, trafic de influenţă şi încălcarea secretului profesional" în acest caz. 
Nicolas Sarkozy este acuzat că a încercat să obţină în 2014, prin intermediul avocatului său, informaţii secrete de 
la Gilbert Azibert, la acea vreme magistrat al Curţii de Casaţie în dosarul Bettencourt. Sarkozy ar fi încercat să îl 
promoveze pe Gilbert Azibert în schimbul informaţiilor secrete despre conversaţii telefonice interceptate în 
anchetă. 
Procurorii francezi au interceptat conversaţiile lui Sarkozy în contextul anchetei privind acceptarea unor donaţii 
ilegale din partea moştenitoarei companiei L'Oreal, Liliane Bettencourt, decedată în septembrie 2017. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Donald Trump se va întâlni cu Vladimir Putin, la summitul G20: „Vreau să ne înţelegem cu Rusia” 
Preşedintele american Donald Trump şi omologul său rus Vladimir Putin se vor întâlni săptămâna viitoare, în 
cadrul summitului G20 din Japonia, a anunţat Donald Trump într-un interviu pentru postul de televiziune Fox 
News. 
De asemenea, Donald Trump se va întâlni şi cu omologul său chinez, Xi Jinping. 
„Vreau să ne înţelegem cu Rusia, şi cred că acest lucru se va întâmpla. Vreau să ne înţelegem şi cu China, şi cred că 
acest lucru se va întâmpla. Mă voi întâlni cu ambii preşedinţi săptămâna viitoare în Japonia, în cadrul summitului 
G20”, a declarat Donald Trump. 
Summitul Grupului Naţiunilor Dezvoltate şi Emergente (G20) va avea loc în oraşul japonez Osaka, în perioada 28-
29 iunie. 
Putin a afirmat anterior că Rusia este pregătită să reia dialogul cu Statele Unite, iar summitul G20 ar putea fi o 
platformă de lansare adecvată pentru acest lucru. 
(Sursa: Mediafax) 
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